
   

Borgernes input om plejehjem i Hørsholm 
 
Irene Andersen: 
 
Jeg har min mor boende på Sophielund plejecenter i Hørsholm. 
Den tidligere leder har kæmpet for at få flere varme hænder, og haft flere slåskampe, fordi 
budgettet ikke kunne slå til. 
Kommunen og politikerne var ikke lydhøre, og hun opgav kampen. Desværre har stedet fået ny 
leder 1. marts 2020. En leder der ingen demenserfaring har, og som aldrig har stået for driften af 
et plejehjem. 
Intet kan hun tage stilling til på plejehjemmet, men alt skal vendes og gives tilladelse til, af 
Plejechefen på Hørsholm Rådhus. Sophielund er et demensplejecenter, men ressourcerne følger 
ikke med. 
Det viser sig at den nye leder, er fuldstændig ligeglad med både personale og beboernes trivsel. 
Den nye leder har sparet ½ mill.kr. i 2020, i disse Corona tider. Se vedhæftet hvor hun stolt 
fortæller det til personalet. 
På andre af landes plejecenter har der netop i 2020 været et overforbrug pga. de vanskelige tider 
der har været med Covid 19. Jeg kæmper en brav kamp, for både beboerne og personalet. 
Desværre sker der INTET. 
 Jeg tillader mig, endvidere at vedhæfte de to klager, jeg har skrevet Social- og Seniorudvalget i 
Hørsholm Kommune, så du kan danne dig et indtryk af forholdene. 
 Jeg er af den overbevisning, at ressourcerne på et demensplejehjem bør være flere end på et 
somatisk plejehjem, samt at der skal bevilges flere ressourcer, når beboerne bliver mere 
plejekrævende. Jeg står selvfølgelig til rådighed for flere oplysninger. 


